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SE-BRM.0012.6.8.2024 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 

RADY MIASTA I GMINY KÓRNIK 

w dniu 19 listopada 2024 roku 

 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbyło się w dniu 19 listopada 

2024 roku w sali posiedzeń ratusza bnińskiego. Obrady rozpoczęto  o godzinie  13:22,                   

a zakończono o godzinie 14:38. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 radnych. 

Obecni: 

1. Michał Buchwald 

2. Iwona Kosmalska 

3. Marta Kowalczyk 

4. Dorota Łuczak 

5. Robert Maliński 

6. Jerzy Rozmiarek 

7. Andrzej Surdyk 

8. Piotr Szczepaniak 

9. Helena Świdurska 

 

W spotkaniu uczestniczyli także: Sebastian Wlazły wiceburmistrz MiG Kórnik, Sławomir 

Zakrzewski kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik, , Krystian 

Kazyaka z-ca kierownika Wydziału Gospodarki Odpadami Komunalnymi UMiG Kórnik, 

Krzysztof Ratajczak z-ca kierownika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG 

Kórnik, Joanna Łuszczyk z-ca kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

UMiG Kórnik, Anna Kozłowska kierownik Wydziału Gospodarki Finansowej UMiG 

Kórnik,  Tomasz Haremza komendant Straży Miejskiej w Kórniku, Wojciech Pająk autor 

raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Kórnik. 
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1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Iwona Kosmalska otworzyła 

posiedzenie. Powitała zebranych. Poinformowała, że posiedzenie jest nagrywane,         

a zasady przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna wydana w związku  

z prowadzeniem rejestracji nagrań Komisji - dokument jest załącznikiem do protokołu. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca stwierdziła, że w obradach uczestniczyło 

7 radnych. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska miała kworum i mogła podejmować 

prawomocne decyzje. Przewodnicząca Iwona Kosmalska zapytała, czy radni mają 

uwagi do ogłoszonego wcześniej porządku obrad. Nie zgłoszono więcej uwag                 

i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Robert Maliński 

 

 Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

3. Zapoznanie się z raportem z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta     

i Gminy Kórnik za lata 2022 - 2023.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie:  

a) konsultacji społecznych w sprawie podziału sołectwa Błażejewo, 

b) ustalenia opłat i zasad wynajmu świetlic wiejskich oraz pomieszczeń przynależnych 

stanowiących własność Miasta i Gminy Kórnik. 

5. Zapoznanie się z pismami w sprawie:  

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse1
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse2
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse3
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse3
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse4
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse7
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a) wyznaczenia linii brzegowej jeziora Bnińskiego, 

b) Kampanii "Sadza płonie. Czad zabija. Żyj!", 

c) procesu tworzenia lasów o zwiększonej funkcji społecznej wokół Poznania. 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski i głosy.  

7. Zakończenie posiedzenia.  

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Dokument jest załącznikiem do protokołu.  

Nie zgłoszono uwag i przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Robert Maliński 

Radny Piotr Szczepaniak nie głosował za pomocą systemy eSesja. 

  

3. Zapoznanie się z raportem z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta      

i Gminy Kórnik za lata 2022 - 2023. 

Prezentację przedstawił i szczegółowo omówił pan Wojciech Pająk autor  raportu           

z  wykonania   Programu   Ochrony   Środowiska   dla  Miasta  i  Gminy  Kórnik. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska podziękowała za opracowanie                        

i zaprezentowanie raportu. Odniosła się do pozytywnego wyniku segregacji odpadów na 

terenie gminy Kórnik.  Zapytała o różnicę w liczbie złożonych, a zrealizowanych 

wniosków  dotyczących  wymiany  źródła  ciepła  tak  zwanych  kopciuchów.  

https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse11
https://kornik.esesja.pl/posiedzenie/62175649-a201-4#collapse12
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Odpowiedzi udzielił z-ca kierownika Krzysztof Ratajczak informując, że na terenie gminy 

Kórnik wszystkie takie piece zostały wymienione prze mieszkańców. Różnica pomiędzy 

liczbą wniosków złożonych, a zrealizowanych wynika z faktu, że część wnioskodawców 

wycofała się z dalszej części procedowania wniosku. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zwróciła uwagę na mnogość inwestycji, które 

przyczyniły się do poprawy jakości życia mieszkańców gminy Kórnik. 

Na tym zakończono dyskusję. 

  

4. Zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie: 

 Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

4a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych  w sprawie 

podziału sołectwa Błażejewo. 

Radni zapoznali się z projektem uchwały. Nie zgłoszono pytań i przystąpiono do 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

konsultacji społecznych  w sprawie podziału sołectwa Błażejewo. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Robert Maliński 

  

4b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat i zasad wynajmu świetlic 

wiejskich oraz pomieszczeń przynależnych stanowiących własność Miasta i Gminy 

Kórnik. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska przedstawiła projekt uchwały. 
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Kierownik Anna Kozłowska wyjaśniła podstawę projektu uchwały. Zwróciła uwagę na 

różnicę pomiędzy stawki opłaty za wynajem świetlic wybudowanych z własnych środków 

finansowych, a tymi, które wybudowano przy pomocy dofinansowania z pozyskanych 

zewnętrznych środków finansowych. 

Radny Andrzej Surdyk zapytał o sposób rozliczania się z wynajmu świetlicy przez 

stowarzyszenia w przypadku prowadzenia zajęć przez zewnętrznego organizatora. 

Odpowiedzi udzieliła kierownik Anna Kozłowska informując, że stowarzyszenia nie płacą 

za korzystanie z świetlic. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zaproponował zmianę zapisu w § 16 pkt 1nadając mu 

brzmienie: dzieci i uczniowie oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę lub finansowanych ze środków publicznych oraz uczniowie 

szkół ponadpodstawowych, mających siedzibę na terenie Gminy, w zakresie imprez 

organizowanych przez te jednostki. Druga zmiana dotyczyła zapisu w § 16 pkt 2, który 

otrzymał brzmienie: lokalne organizacje działające na terenie gminy, które organizują 

bezpłatne zajęcia. 

Radny Jerzy Rozmiarek zwrócił uwagę, że świetlice przeznaczone są do korzystania 

przez lokalną społeczność. 

Radny Piotr Szczepaniak zaproponował wprowadzenie zasad płatności dla osób, które 

podnajmują salę dla osób trzecich. Zwrócił uwagę na fakt, ze organizator zajęć pobiera 

opłaty za swoje usługi,  w  związku z czym powinien  płacić  za  korzystanie ze świetlicy. 

Kierownik Anna Kozłowska przytoczyła zapisy regulujące taką sytuację. Zaproponowała 

umieszczenie zapisu w oświadczeniu wynajmującego salę o braku opłaty za świadczone 

usługi. 

Wiceburmistrz odwołał się za zapisu w § 17, który umożliwia Burmistrzowi Miasta            

i Gminy Kórnik w uzasadnionych przypadkach odstępstwo od nakładania obowiązku 

zapłaty za korzystanie ze świetlic wiejskich.  

Więcej uwag nie zgłoszono i przystąpiono do głosowania projektu uchwały wraz             

z wprowadzonymi zmianami. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich 

działających na terenie Miasta i Gminy Kórnik oraz upoważnienia Burmistrza Miasta 
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i Gminy Kórnik do ustalenia opłat za korzystanie ze świetlic- wraz z wprowadzonymi 

zmianami na komisji RIOŚ. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Iwona Kosmalska, Marta Kowalczyk, Dorota Łuczak, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, 

Piotr Szczepaniak, Helena Świdurska 

NIEOBECNI (2) 

Michał Buchwald, Robert Maliński 

 

Radny Andrzej Surdyk zwrócił się z prośbą, żeby poinformować wszystkich sołtysów 

gminy Kórnik o nowo obowiązujących przepisach dotyczących wynajmu świetlic 

wiejskich. 

  

5. Zapoznanie się z pismami w sprawie: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

 

5a) wyznaczenia linii brzegowej jeziora Bnińskiego, 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapoznała zgromadzonych na posiedzeniu 

komisji radnych z wnioskiem w sprawie wyznaczenia linii brzegowej Jeziora Bnińskiego. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły wyjaśnił, że jest to długotrwały, pracochłonny, 

skomplikowany i kosztowny proces. Głos w sprawie zabrał z-ca kierownika Krzysztof 

Ratajczak, który zgodził się ze swoim przedmówcą. Dodał, że gmina Kórnik nie jest 

właścicielem gruntu, na którym znajduje się jezioro. Działki, które leżą bezpośrednio 

przy linii brzegowej jeziora są własnością prywatnych właścicieli. Zwrócił uwagę, że 

łatwiejszym zadaniem będzie dokonanie pomiaru wielkości działki, na której leży jezioro. 

Jednakże, zadanie należy do właściciela gruntu, czyli do Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego „Wody Polskie”.   
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Przewodnicząca Komisji zapytała, co pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Kórnik w takim 

przypadku mogą zrobić, żeby pomóc wnioskodawcy w uzyskaniu odpowiedzi na złożony 

wniosek. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poinformował, że wnioskodawca otrzyma odpowiedź              

z informacją, gdzie powinien skierować pismo w tym temacie – pisemna odpowiedź jest 

załącznikiem do protokołu.  

Radna Helena Świdurska poparła propozycję swojego przedmówcy. 

Radny Piotr Szczepaniak zaproponował dokonanie pomiaru działek leżących 

bezpośrednio przy linii brzegowej jeziora.  

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przypomniał, że jest to zadanie Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie”. 

  

5b)  Kampanii "Sadza płonie. Czad zabija. Żyj!", 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapoznała radnych z pismem w sprawie 

kampanii „Sadza płonie. Czad zabija. Żyj!”. Brak uwag. 

  

5c) procesu tworzenia lasów o zwiększonej funkcji społecznej wokół Poznania. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska przypomniała radnym o spotkaniu                 

z przedstawicielami Nadleśnictwa Babki na posiedzeniu komisji w sierpniu tego roku. 

Nie podjęto dyskusji. 

 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski i głosy. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapoznała radnych z odpowiedzią Urzędu na 

wniosek złożony pa poprzedniej komisji w sprawie uciążliwości zapachowej związanej    

z emisją gazów i pyłów do powietrza spowodowaną działalnością jednej z firm na terenie 

Robakowa – pismo jest załącznikiem do protokołu. 
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Radny Piotr Szczepaniak zaznaczył, że problem z uciążliwością przykrych zapachów 

jest znany od dłuższego czasu mieszkańcom Robakowa. Została przeprowadzona 

kontrola przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Poznaniu, która nie 

wykazała nieprawidłowości. Na terenie wsi znajduje się kilka takich firm i nie wiadomo, 

która z nich przyczynia się do takiego stanu rzeczy. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapytała, czy jest możliwe zorganizowanie 

szkolenia dla sołtysów z ramienia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Odpowiedzi udzielił wiceburmistrz Sebastian Wlazły, który poinformował, że taka 

możliwość istnieje.  Zaproponował  zorganizowanie szkolenia dopiero w przyszłym roku. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapytała czy na terenie gminy Kórnik działają 

tak zwane patrole obywatelskie. Odpowiedzi udzielił komendant Tomasz Haremza 

informując, że nie ma takich patroli. 

Radny Jerzy Rozmiarek zadał pytanie, jakie służby ogrodziły teren w związku z padniętą 

zwierzyną w okolicach restauracji Marzymięta. Na pytanie odpowiedział komendant 

Tomasz Haremza, że nie miał takiego zgłoszenia. Sprawą musiały zająć się służby 

działające przy interwencjach koło dróg powiatowych. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Kosmalska zapytała o termin spotkania w sprawie 

dożynek gminnych w 2025 roku. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poinformował, że nie ma wiedzy w tym temacie. 

Zaznaczył, że zwróci się z prośbą do Biura Rady Miasta i Gminy Kórnik o wystosowanie 

maila do Dyrektora KOK z informacją o zaproponowanie terminu spotkania. 

Na tym zakończono dyskusję. 

  

7. Zakończenie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Iwona Kosmalska 

zakończyła posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

                                                                                    Przewodnicząca Komisji 

                                                                                        /-/ Iwona Kosmalska 

 Protokołowała: Ewa Woźniak 


